

植物保护学报

第45卷 第3期

目 次

文献综述

实蝇科昆虫转录组研究进展 顾欣悦 柳丽君 粟耘 赵岩 郭韶堃 李志红 (399)

研究论文

- 禾谷镰孢荧光定量检测体系的建立及其在玉米苗枯病上的应用
..... 葛波 杨洋 张申萍 王晓鸣 陈国康 段灿星 (409)
231份麦类种质资源对大麦黄矮病毒的田间抗性鉴定 闫佳会 侯璐 姚强 郭青云 (416)
河南省小麦纹枯病病原菌鉴定及其对三唑酮的敏感性 徐建强 夏彦飞 黄宇龙 马世闯 许道超 郑伟 (423)
重庆市萝卜芜菁花叶病毒的检测与序列分析 熊艳 孙森 向华丰 王鹤冰 张洪成 青玲 (432)
草莓壤脉病毒外壳蛋白抗原表位预测、克隆、表达及鉴定 杨菊梅 马建忠 潘博 李印武 (439)
西瓜感染黄瓜绿斑驳花叶病毒后糖分代谢与倒瓤的关系 李立梅 李鑫 赵秀香 毛赫 孙景花 吴元华 (447)
烟草PR10蛋白生物活性及赤星病菌 *Alternaria alternata* 诱导下的表达分析
..... 张玉 王杰 周世奇 郑甜甜 罗成刚 王元英 (455)
抑制烟草花叶病毒(TMV)植物提取物的筛选 陈雅寒 汝冰璐 翟颖妍 李晶 成巨龙 安德荣 (463)
疏水表面诱导橡胶树炭疽菌侵染结构的发育分化过程 林春花 牟保辉 刘文波 缪卫国 郑服从 (470)
基于混合蛙跳算法的马铃薯病害图像分割优化 张明 王生荣 郭小燕 (478)
金荞麦的潜在分布区及生态特征 郭杰 张琴 张东方 文检 孙成忠 谢彩香 (489)
油菜菌核病发生流行与菌源量、气候因子关系分析及病情预测模型的建立
..... 秦虎强 高小宁 韩青梅 黄丽丽 张吉昌 唐建祥 (496)
药用植物黄花蒿生产区划 张琴 文检 郭杰 孙成忠 谢彩香 (503)
枯草芽孢杆菌MG-4抑制小麦全蚀病菌物质及其性质分析 陈晓萌 王亚杰 李佳 高同国 张冬冬 朱宝成 (511)
枯草芽孢杆菌B1409对番茄和辣椒的防病促生作用 谢梓语 郭恩辉 孙宇波 韩立荣 冯俊涛 张兴 (520)
棘孢木霉菌肥对黄瓜枯萎病的防治效果及对连作黄瓜根际土壤微生物种群的影响
..... 贺字典 武春成 沈江洁 高玉峰 常连生 高增贵 (528)
河南省麦田荠菜对苯磺隆的抗性及其交互抗性 张乐乐 王倩 李伟 白霜 王金信 (536)
4-羟基-3-甲氧基肉桂酸乙酯的生物活性及其除草作用机制 张明月 刘策 杨娟 乔欣 张利辉 董金皋 (543)
粘虫脂动激素基因 *MsepAKHI* 的克隆与成虫期表达模式分析
..... 解幸承 张蕾 程云霞 罗礼智 仵均祥 江幸福 (552)
转 *CryIAc/IAb* 基因棉花对棉铃虫的控制效果及对甜菜夜蛾和斜纹夜蛾生长发育的影响
..... 李笠坤 雒珺瑜 吴益东 朱香镇 李春花 崔金杰 (561)
棉铃虫类肌钙蛋白基因的克隆、原核表达纯化及其时空表达谱分析 艾新宇 赵洁 王亚美 魏原杰 刘小宁 (568)
蓝桉叶片挥发物对棉铃虫产卵选择行为的影响 孙小旭 张秀歌 李祥 窦元春 董文霞 (576)
山东省樱桃主产区果蝇的调查与鉴定 高欢欢 王云鹏 瞿一凡 李丽莉 孙玉刚 于毅 (585)
模拟气候变暖对不同纬度带麦长管蚜和禾谷缢管蚜种群动态的影响 韩宗礼 谭晓玲 范佳 孙京瑞 陈巨莲 (592)
考虑灌溉及气候变化条件下葡萄花翅小卷蛾在中国的潜在地理分布 秦誉嘉 吕文诚 赵守歧 刘慧 李志红 (599)
一株对桃蚜有高致病性球孢白僵菌的分离、筛选与鉴定 田佳 汝冰璐 王颖 成巨龙 李晓宇 安德荣 (606)
一株淡剑灰翅夜蛾病原性真菌莱氏绿僵菌的多基因序列鉴定 罗卿权 路广亮 徐颖 李丽 王凤 (614)
楚雄腮扁叶蜂虫生真菌粉红粘帚霉的鉴定及其生物学特性 芦俊佳 夏举飞 庄飞 徐荣 曾廷潇 李永和 (622)
茶树被茶跗线螨取食后重要生理生化指标的变化趋势分析 张辉 李慧玲 李良德 王庆森 曾明森 吴光远 (632)
三种杀螨剂对山楂叶螨的毒力评价 封云涛 魏明峰 郭晓君 张润祥 庾琴 范仁俊 (640)

研究简报

- 甜瓜坏死斑点病毒广西分离物近全基因组序列克隆及分析 李战彪 杨世安 谢慧婷 秦碧霞 崔丽贤 蔡健和 (647)
利用小RNA深度测序技术从新疆葡萄上检出8种病毒 于翠 乾义柯 于子翔 陆平 陈仲兵 易建平 (649)
推迟播期对向日葵黄萎病发病程度的影响 张贵 曹雄 东保柱 张键 周洪友 赵君 (651)

JOURNAL OF PLANT PROTECTION

2018 Vol. 45 No. 3

CONTENTS

Reviews

- A review of transcriptome sequencing in Tephritidae Gu Xinyue, et al. (399)

Research reports

- Development of fluorescent quantitative detection system for fungal pathogen *Fusarium graminearum* and its application in maize seedling blight Ge Bo, et al. (409)
Evaluation of the resistance of 231 wheat germplasm resources to *Barley yellow dwarf virus* Yan Jiahui, et al. (416)
Etiology identification and sensitivity of the pathogen of wheat sharp eyespot to triadimenol in Henan Province Xu Jianqiang, et al. (423)
Detection and sequence analysis of *CP* gene of *Turnip mosaic virus* (*TuMV*) infecting radish plants in Chongqing City Xiong Yan, et al. (432)
Prediction, cloning, expression and identification of an epitope of the coat protein of the *Strawberry vein banding virus* Yang Jumei, et al. (439)
The relationships between sugar metabolism and blood-flesh of watermelon infected with *Cucumber green mottle mosaic virus* Li Limei, et al. (447)
Biological activity of tobacco PR10 protein and expression analysis induced by *Alternaria alternata* Zhang Yu, et al. (455)
Screening and inhibitory effects of plant extracts against *Tobacco mosaic virus* (*TMV*) Chen Yahan, et al. (463)
Development and differentiation of infection structures of *Colletotrichum* spp. from the rubber tree *Hevea brasiliensis* on hydrophobic surfaces Lin Chunhua, et al. (470)
Segmentation optimization of potato disease images base-on shuffled frog leaping algorithm Zhang Ming, et al. (478)
Potential distribution area and ecological characteristics of common buckwheat *Fagopyrum dibotrys* (D. Don) Hara Guo Jie, et al. (489)
Effects of inoculum density and environmental factors on the epidemics of rape *Sclerotinia* rot and establishment of a predication model Qin Huiqiang, et al. (496)
Production regionalization of medicinal sweet wormwood *Artemisia annua* Zhang Qin, et al. (503)
Characterization of antifungal substances of *Bacillus subtilis* MG-4 against *Gaeumannomyces graminis* var. *tritic* causing wheat take-all Chen Xiaomeng, et al. (511)
The growth-promotion effect of *Bacillus subtilis* strain B1409 on tomato and pepper and its control activity against *Alternaria solani* and *Phytophthora capsici* Xie Ziyu, et al. (520)
Effects of *Trichoderma asperellum* bio-fertilizer on cucumber *Fusarium* wilt and microbial population in continuous cucumber cropping rhizosphere soil He Zidian, et al. (528)
Resistance to tribenuron-methyl and cross resistance in shepherd's purse *Capsella bursa-pastoris* from wheat fields in Henan Province Zhang Lele, et al. (536)
The biological activity of 4-hydroxy-3-methoxycinnamic acid ethyl ester and its herbicidal mechanism Zhang Mingyue, et al. (543)
Molecular cloning and expression analysis of adipokinetic hormone gene in the adult oriental armyworm, *Mythimna separata* (Walker) Xie Xingcheng, et al. (552)
The effects of transgenic *Cry1Ac/1Ab* cotton on cotton bollworm control and growth and development of non-target pests Li Likun, et al. (561)
Cloning, prokaryotic expression, purification and temporal-spatial expression analysis of the *HaCal* gene from cotton bollworm *Helicoverpa armigera* Ai Xinyu, et al. (568)
Effects of leaf volatiles from blue gum *Eucalyptus globulus* on oviposition choices of the cotton bollworm *Helicoverpa armigera* Sun Xiaoxu, et al. (576)
The survey and identification of the fruit flies in the main cherry-producing areas of Shandong Province Gao Huanhuan, et al. (585)
Impact of simulated warming on the population dynamics of grain aphid *Sitobion avenae* and bird cherry-oat aphid *Rhopalosiphum padi* across latitudes Han Zongli, et al. (592)
Prediction of the potential geographical distribution of European grapevine moth *Lobesia botrana* in China considering the irrigation and climate conditions Qin Yujia, et al. (599)
Separation, screening and identification of one isolate of *Beauveria bassiana* with high pathogenicity to *Myzus persicae* Tian Jia, et al. (606)
Identification of pathogenic fungus *Metarrhizium rileyi* isolated from lawn grass cutworm *Spodoptera depravata* based on multiple-gene sequence analysis Luo Qingquan, et al. (614)
Identification and biological characterization of mycoparasitic fungus *Clonostachys rosea* isolated from sawfly *Cephalcia chuxiongica* Lu Junjia, et al. (622)
Main physiological variation in tea leaves fed by broad mite *Polyphagotarsonemus latus* (Banks) Zhang Hui, et al. (632)
Toxicity evaluation of three acaricides against hawthorn spider mite *Amphitetranychus viennensis* Zacher Feng Yuntao, et al. (640)

Notes

- Cloning and sequence analysis of the nearly complete genome of *Melon necrotic spot virus* Guangxi isolate Li Zhanbiao, et al. (647)
Eight viruses were detected from Xinjiang grapes by deep sequencing of virus- and viroid-derived small RNAs Yu Cui, et al. (649)
Effects of delayed sowing date on the incidence of *Verticillium* wilt of sunflower Zhang Gui, et al. (651)